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PROCES VERBAL

incheiat in qedinla ordinari a Consiliului Local Ghidigeni din data de 29 mai2023.
In urma efectuArii apelului nominal al consilierilor de catre secretarul general al comunei, se anunte

prezenla a l5 consilieri din totalul de l5 ce compun Consiliul Local. Invitata in qedinfd, doamna contabil,
Ana CApdrinA.

$edinla este statutard ti este declarate deschise.
Sunt informati consilierii cI in conformitate cu prevederile art. 133 alin. (l) din OUG nr. 5712019

Partea I privind Codul administrativ a fost convocat Consiliul Local in Sedinfi ordinard conform
Dispozi;iei primarului nr. 646124.05.2023.

Sunt supuse spre aprobare procesele verbale de la ledinlele anterioare : procesul verbal al Fdinfei
ordinard din data de 26.04.2023 a fost votat cu 14 voturi pentru $i procesul verbal de Ia gedinla
extraordinar5 din data de 12.05.2023 a fost votat cu 14 voturi pentru.

Lucrerile gedintei sunt preluate de cetre preledintele de ledinF- domnul Mihdird Mocanu.
Dumnealui prezintd ordinea de zi:

1. Proiect de holdrAre privi d aprobared acordului de frflah(are dihtre Prirndria Zaqarancea
Republica Moldova $i Pri dia comunei Ghidigeni, judelul Galali, RomAnia ptitind implementarcd
proieclulri 'Ahehajarea i$astruclurii de acces spre scena de culturii dfu satul Zagqratcea $i spre
G i mn ozi ul Zdgard ncea ".

TEnsmis spre avizare comisiei de specialitate: Comisia nr. I - Comisia pentru agricultura,
activit4i economico - financiare, amenajarea teritoriului $i urbanism $i patrimoniu.

2. Prciect de holdrare plitifid aprobarea rcctilicdtii bugelului local al u ildlii adrninistrulit
tefilotiale Ghidigeni pe anul 2023,

Transmis spre avizare comisiei de specialitate: Comisia nr. 1 - Comisia pentru ag culture,
activitdli economico financiare, amenajarea teritoriului ;i urbanism Si patrimoniu.

3. Proiecl de holdrArc ptivi d aprobdrea documenlaliei lehnico-ecorromice, a ihdicalorilor
lehnico-economici si a costurilot a/ercnte prciectulai "irrrtingte Cenlru de zi pentru copii in comuna
Ghidigeni, judelul Galati" .

Transmis spre avizare comisiei de specialitate: Comisia nr. I - Comisia pentru agriculture,
activiteli economico - financiare, amenajarea teritoriului $i urbanism $i parimoniu.

4. Proiecl de hofirArc privind aprobarea indicalofilor tehnico-economici si a coslutilot
alere e invesliliei 'Imprejmuire ASezdmA cullural, sat Ghidigeni, comuna Ghidigeni, judelul
Galati"-

Transmis spre avizare comisiei de specialitate: Comisia nr. I - Comisia pentru agricultura,
activite{i economico - financiare, amenajarea teritoriului qi urbanism si patrimoniu.

5. Diterse.

Supusi la vot, ordinea de zi este vota6 cu 15 voturi pentru.

Primul punct pe ordinea de zi estet Pruiecl de hofitAre prfuind aprobatea acordului de linahlare
dinlrc Pirfidia Zagaruncea Republica Moldoea $i P mdfia comunei Ghidigeni, judelul Galdli,
RomAnid pritind implemenlarea proieclului "Afiehajdrea inltaslruclutii de acces spre scena de cullurti
dit solul Zagara cea ,si spre Giftihdziul Zagorancea".

Prezinte domnul primar. Dumnealui spune cA s-a mai discutat intr-o Fdinld anterioard despre

aprobarea unui accord de arteneriat cu P mdria zagarancea, dar din cauza fondurilor insuficiente $i a lipsei
documentelor necesare pentru inifierea unui proiect de hoterare nu s-a putut semna acordul. Pentru a putea



finan1a proiectul trebuiesc deschise conturi specific iar angajatul compartimentului financiar-contabil va
asigura virarile de sume.

Dumnealui spune cd valoarea totala a proiectului este de 500.000 lei moldovenetti, iar partea noastrd
de finanlare este de 400.000 lei moldovenegti.

Nu su[t disculii.
Supus la vot, Proieclul de hoftrare privirrd aprobarea acordului de lihan(are dintre Prirftdria

Zdgarahced Republica Moldow li Pindrid co unei Ghidigeni, judelul Galali, Rominia privind
impleme larea proieclului "Amenajarea infiastruclurii de acces sprc sceha de cultutd din satul
Zagaru cea $i spre Gimhaziul Zagarahced", este votat cu 15 yoturi pentru.

UrmeazA pe ordinea de zl Proiecl de hofirArc ptirihd aprobarea rectificdtii bugelului local al
unitdlii admiLislrulit lerilo ale Ghidigehi pe ahul2023.

Prezinte doamna contabil, Ana Cep5tine. Dumneaiei spune cd prin adresa primita de la DCRFP
Gala{i ne-a fost aprobate modificarea repartiz5rii pe trimester pentru anul 2023, asumelor defalcate din
TVA pentru finanfarea cheltuielilor descentralizate la nivelul comunei, li anume se vor aduce din trimestrul
IV in trimestrul II 260 mii lei. Dumneaiai spune li pe ce capitole se vor mai face modificlri Si anume spune
cd se vor pune bani pentru decontarea navetei angajalilor care nu au domiciliul in comuni qi se va
suplimenta bugetul pentru ziua comunei pentru cd in cel initial au fost alocali doar 120.000 lei, fiind
necesari 170.000 lei pentru acoperirea tuturor cheltuielilor.

Domnul BediF spune ctr in procesul verbal din data de 26.04.2023 scrie cA suma necesarA pentru zia
comunei este de 150.000 lei.

La citirea in totalitate a fragmentului este menlionat faptul ce sunt 150.000 lei Era TVA.
Domnul primar spune cA s-a aprobat prin hotdrare de consiliu local suma de 200.000 lei iar banii care

r5man dupd achitarea cheltuielilor ocazionate de acest eveniment vor fi distribuili pe capitolele unde va fi
nevoie.

Domnul primar spure pe parcursul anului au fost solicit6ri pentru angajtrri ca asistenli personali
pentru persoane cu handicap grav, dar pentru c[ toate cele 60 de posture sunt ocupate $i pentru c[ nici bani
suficienti pentru plata salariilor acestora nu sunt, s-a fecut solicitare pentru suplimentarea posturilor de
asistenfi personali $i pentru transfer de sume dintr-un trimestru in altul.

Nu mai sunt discutii.
Supus la vot, Proiecl de holdfirc ptieind aprobarea rcclifrcdrii bugelului local al uhifilii

administralir teriloridle Ghidigeni pe anul 2r-2, este votat cu 14 voturi pentru li o ab{inere (dl Cotan).

Urmetorul punct de pe ordinea de zi este. Ptuiecl de hotdrire privind aprobarea documenta(iei
tehnico-economice, a indicatorilor tehnico-ecotomici si d costurilot dlerenle proiectului "inJiinlare
Centru de zi pentru copiiin comuna Ghidigeni,jude(ul Galati".

Prezintd domnul primar. Dumnealui spune ce termenul de depunere a proiectului este 10.06.2023 $i
trebuiau aprobati indicatorii tehnico economici fi documentalia.
Domnul primar spune cA deocamdate de acest centru vor beneficia cei de pe raza satelor Ghidigeni fi Gefu
pentru cd in urma analizei llcute s-a tinut cont de grupul fintd.ln cadrul centrului va fi li o sal[ ce va fi pustr

la dispozilie copiilor, un fel de "after school".
Domnul Cotan spune cA daca o sA le cre5m aceste condilii se va reduce abandonul $colar.
Nu sunt discufii.
Supus la vot, Proieclul de hofifirc ptivind aprcbared documenldliei lehhico-ecohohice, a

indicalotilot lehnico-economici si a coslutilor alercnte prcieclului "inJlinlare Centru de zi penfiu copii
in comu a Ghidigeni, judelul Galati" este votat cu 15 voturi pentru.

Urmdtorul punct de pe ordinea de zi este .' Proiectul de hofirArc prirind aprobarea i dicalorilor
tehhico-economici si d coslutilot alercnte investi(iei "imprcjmuirc A$ezdma cullurul, sat Ghidigeni,
comuna Ghidige ni, j ude(ul Galqti",

Prezintd domnul primar, Dumnelaui spunectr este vorba despre gardul de jur imprejur a ciminului
pentru ca ne apropiem de finalizarea acestuia. Aduce la cunottinla doamnelor gi domnilor consilieri despre

coslul in!estiliei ti cum !a fi realizata imprejnruirea.



Domnul Cotan intreaba dacd nu e f?icut gard. Domnul primar spune ce s-a tumat un soclu pentru
delimitarea bordurilor cu accese Si delimitarea pa4ii de sistematizare. Domnul primar spune oa pentru
acoperirea investiiiei se alteapta s?i ne intre banii de pe proiectul Covid li diferenla sd fie achita6 in
toamn6.

Domnul Cotan intreabtr ce se va face cu gardul vechi. Domnul primar spune cA foitii proprietari nu l-
au cerut,dar se va recupera tot ce se poate li va fi reutilizat pe unde este nevoie, cum ar fi Ia stadion.

Nu sunt discutii.
Srpus la vot, Proiecl,l de holdfirc pfitihd aprubatea indicalotilor lehnico-economici si a costutilot

dferente inresliliei "Imprcjmuire AyzdrnA cuhural, sat Ghidigeni, comuna Ghidigeni, jude(ul Galati"
este votat cu 15 voturi pentru,

Diverse:

Este prezentati adresa $colii Gimnaziale Chidigeni prin care se solicitl decontarea navetei cadrelor
didactice pe luna mai.

Supusa Ia vot, cererea de decontare a navetei pentru cadrele didactice ale $colii Cimnaziale nr. 1

Ghidigeni, este votatd cu 15 voturi pentru.

Sunt prezentate cererile Asociafiei crcsceto lor de animale Slobozia Corni prin care se solicit6
inchiriere ptriune pentru efectivul de 43 de animale.

Domnul primar spune ctr doamna Gherghe a adus pima cerere incompleta, ulterior a revenit cu alia
cerere prin care aduce documente. Dumnealui spune cd lipsesc documentele importante. Domnul primar
spune cd ei nu gi-au definit sistemul de administrare: cine este prcledinte, cine este contabil, pentru cA este
vorba despre o societtae nu o persoane fizice.

Domnul Bddile spune cd fiecare asociafie trebuie sA aleage in FdinF AGA un preqedinte, 5 membri
gi un contabil. Dumnealui spune cA dad pelunea este puse la dispoziiie cu titlu $atuit de ce nu profit5 de
acest beneficiu.

Doamna secretar geneml aduce la cunogtinld cI doamna Gherghe a adus documentele asocialiei.
respectiv hotdr.area prin care a fost inregistrafi in Registrul special aflat la grefa Judecdtoriei Tecuci,
Dovada disponibilittrlii denumi i, certificatul de inscriere, Hoterarea ACA pentru consriruirea asocialiei li
Statutul asocia[iei.

Se verificl documentele aduse.
Domnul Mocanu spune cd dace se va inchiria se vor aduce bani la consiliu local.
Domnul primar spune ce legea spune cd beneficiarul subvenliei trebuie se aibe griji de pajitte li

contractul va fi pe o pedoadd cuprinstr intrc 7 $i 10 ani. Dumnealui continul spunend ctr pe Slobozia Comi
mai sunt doar 30 ha de ptr$une li din aceaste suprafaF s-ar putea da doar l0 ha, sa rimana $i celorlallj
crescetod de animale carc nu sunt inscrili in asocialie.

Domnul Mocanu spune ce legea spune cA penhu fiecare bovine este nevoie de I ha de p4une.
Domnul primar spune cI prin hoterare de consiliu local s-a aprobat numirul de animale,4ra din

fiecare categorie care va ptrluna pe I ha. Dumnealui spune ci daci se va dori inchirierea, procedura se va
face prin licitatie, licitatie Ia care vor putea participa $i alte persoane.

Cererile depuse de domnul Gherghe Petre, pretedinte al Asocialiei crescdtorilor de animale Slobozia
Comi, rdmen in analizd pentru vedficarea documentelor $i se propune chemarea membrilor aosciatiei intr-o
ledinli extaordinartr pentru discutarea acestor cereri.
Domnul Cotan spune ctr trebuie fAcuta ledinF cat mai repede deoarece termenul la APIA este 31.05.2023,
fare penalitefi.

S-a propus ca ledinla sI aibe loc in data de 31.05.2023, ora l6m gi informarea membrilor asocialiei cu
pririre la paniciparea acestora la $edinla.

Este prezentatl cererea domnului Axenie Neculai prin care solicite scutirea de la plata impozitelor pe

teren Si mijloc de transport deoarece este incadmt in grad accentuat de handicap.
Supus[ la vot, cererea domnului Axenie Neculai este votati cu 15 voturi pentru.



tn continuare este prezentatd cererea domnului Zorile Vasile, cerere prin care 'inchirierea unei
suprafefe de 1000 mp situat in sat Gefu, strada Berzei.

Domnul viceprimar spune unde este situate suprafara solicitaE ti completeaze cu faptul ctr zona
respectivd se poate inchiria doar pentru ptrgunat! nu este propice construirii unei locuinfe

Domnul pdmar spune cd pe cerere trebuie sA fie mentionat clar cd nu are voie sA construiascA pe

acelteren.
Nu mai sunt dicutii.
Supusd la vot, cererea domnului Zorile Vasile este aprobattr cu 15 voturi petrtru, dar cu

men(iunea ctr nu are voie si construiasci pe acel teren.

Este prezentatA cererea domnului Panfil Sergiu Alexandru prin acre solicita scutirea de la plata
impozitului pe locuinfd ti auto deoarece este incadrat in grad de handicap accentuat.

Nu sunt discutii.
Supusd la vot, cererea domnului Panfil Sergiu Alexandru, a fost votata cu 15 voturi petrtru.

in continuare este prezentatd cererea domnului Manolache Valentin, cerere prin care soliciti
concesionarea unei suprafetei te teren pentru construirea unui ad?lpost pentru c.aini.

Domnul primar spune ctr suprafala trebuie se fie de minim 500 mp Si str aibd acces la utiliteli.
Dumnealui continud spunand ca in momentul in care se va face platforma pentru colectarea prin aport
voluntar a deseuilor va trebui sA ducem utiliteli la acel teren $i atunci vom putea sd concesionam teren.
Dumnealui spune cA momentan nu avem acest teren.

Domnul Cotan intreaba dacd nu se poate folosi terenul de la sond5. Domnul prima spune cd este
aproape de locuinte.

Nu mai sunt discutii.
Supuse la vot, cererea domnului Manolache Valentin, nu se aprobd pe motiv cd autoritatea nu

dispune de teren care sd indeplineasca cerinfele.

Este prezentate cererea domnului Btrlan Cdtllin prin care solicitd concesionarea terenului aflat in
continuarea strtuii $colii Gefu.

Domnul viceprimar spune despre ce teren este vorba ii ci este vorba despre p6$une, leng6 terenul
cumperat de Vlad Remus, unde este o sursd de ape.

Domnul Cotan intreaba dacd terenul este al consiliului local gi daci este al consiliului local sd se
concesioneze, fiind gi in spatele proprietefii lui, aqa se mai aduc bani la bubgetul local. Domnul viceprimar
spune cd da. Domnul viceprimar spune cd defi el a cerut concesiune, str se aprobe inchirierea conform
Ordonantei nr. 3412013.

Nu mai sunt discufii.
Supusd la vot, cererea domnului Bdlan Cdt5lin este votata cu l5 voturi p€ntru itrchiriere.

in continuare este prezentattr cererea domnului Genete Sandu prin care solicite str pltrteasctr valoarea
integrald a contractului de concesiune deoarece este in vAr$a.

Domnul Cotan spune ce acesta doregte de fapt str-l cumpere. prin plata inte$ale a concesiunii
domnul Cenete se asigurd cd terenul va fi al lui.

Domnul primar spune ci terenul din spatele locuinlelor nu se poate vinde li nu se poate calcula
valoarea realtr deoarece concesiunea se majoreazd de la an Ia an cu rata inflatiei.

Supusd la vot, cererea domnului Genete Sandu, nu se aprobl.

Urmeaze cererea domnului Manolache Valentin prin care solicite concesiunarea unei suprafefe de

Ieren pentru construirea unei ferme de \aci.
Domnul primar spune cd este vorba tot de cel care a solicitat teren pentru adapostul de caini.
Neavand tereh care str dispuntr de utilit4ile nu se poate concesiona.
Supusd la vot! cererea domnului Manolache Valentin nu se aprobi.

Este prezentata cererea domnului Biclea Viorel prin care soliciti inchirierea apartamentului de
intervenlie $i plata restantd a chiriei.



Domnul primar spune ce locuinla nu mai face obiectul lnchirierii, deoarece a fost aprobata o altd
cerere de inchiriere.

Domnul Cotan intreabe dac6 apartamentul a fost eliberat.
Domnul viceprimar, Pirvu Aurel spune aA procedura a fost inceputi dar nu au reu$it.
Domnul primar spune cd s-a ajuns la intimidarea persoanelor responsabile cu evacuarca acestuia $i s-a

depus cerere pentru ordonanta pre$edenliale.
Domnul Cotan spune ctr a purtat unele discufii cu domnul Biclea, iar cAnd i-a spus ca va veni comisia

$i va sparge ula apartamentului, acesta ar fi spus ca line in apartament o sume importante de bani, de care
se vor face responsabili cei care vor intra ferd voia luiin apartament.
Nu mai sunt discutii.

Supusd la vot, cerere domnului Biclea, nu se apobe, pe motiv ce apartamentul nu mai face obiectul
inchirierii.

in continuare este prezentatd cererea domnului Creciun Dan CltEIin prin care solicit6 un loc de casd.
Domnul primar spune despre ce tercn este vorba $i menlioneaza cA nu este un teren fiabil construirii

unei locuinle.
Supusd la vot, cererea domnului Criciun Dan C5tdlin rlu se apobtr.

Urmeaz! cererea doamnei Leu Ioana prin care soliciti sd construiasca pod de acces la locuinf[, pe
cheltuiale proprie.

Domnul p mar a intrebat dace locuinia era construite in momentul in care s-au fScut podelele in acea
zond, iar doamna Chifiga spune ctr era deja construit5 dar nu avea po(i mari de acces in acel moment.

Domnul primar spune ce nu are nimic impotrivd dar trebuie respectate criteriile ca la celelalte podele

$i sa refacd zona verde care va fi distrusa.
Supuse la vot, cererea doamnei Leu Ionela a fost aprobata cu 15 voturi p€ntru, cu respectarea

criteriilor de construire gi a refacerii zonei verzi.

in continuare este prezentate cercrea domnului Batog Cornel-Elvis prin care solicite prelungirea
contractului de inchiriere a apartamentului.

Nu sunt discutii.
Supusa la vot, cererea domnului Batog Comel-Elvis este votat5 cu 15 voturi pentru.

Este prezentati cererea domnului Vigan Gheorghe prin care solicite scutirea de la plata taxelor li
impozitelor deoarece are fiica incadrat?i in grad grav de handicap.

Nu sunt discutii.
Supusi la vot, cererea domnului ViFn Gheorghe este aprobatd cu 15 voturi pentru.

in continuare este prezentate cererea domnului Potirniche Nicolae-Emil prin care dorelte prelungirea
contractului de concesiune.

Domnul primar spune ca hebuie adus la termenul celorlalte contracte.
Nu sunt disculii.
Supusd la vot, cererea domnului Potimiche Nicolae-Emil este votat?i cu 15 voturi pentru.

Domnul preiedinte dd citire adresei venite de la Inspectoratul de Jandarmi Jude{ean "Dunerea de Jos"
prin care ni se solicitd desemnarca uhei percoane sau mai multor pentru a respunde de situalia ceinilor fdra
stdpen de pe raza comunei Ghidigeni li comunicarea datelor de contact ale acestora cetre ei.

Domnul primar spune cA la nivelul comunei s-a infiinFt acest serviciu dar nu a fost inci delegat. Pe

moment persoanele desemnate sunt Bleambu George - inspector SVSU gi Alexandru Milufd - inspector
Polilie locale.

Doamna secretar va face respuns cetre lnspectoratul de Jandarmi Judetean "DunArea de Jos",

tn continuare este prezentattr cererea doamnei Durbaca Vanghelifa prin care solicite modificarea
perioadei de inchiriere a pi;unii pentru a putea beneficia de subveniia de la APIA.



Domnul primar spune cd legislafia s-a schimbat dar cei de la APIA ar trebui sA tina cont $i de hotdrarile
consiliului local.

Domnul BediF spune cd ar trebui sd se facd act adifional.
Domnul primar spune ca nu se poate face act adifional.
Domnul Cotan spune oA oamenii trebuie informali cu privire la modul in care se va fac€ prelungirea

acestor contracte.
Domnul primar spune ce pe cerere trebuie sI fie mentionat faptul cA se aprobi doar dacd dau o

declarafie pe proprie respundere referitor la termenul corect de incetare a contractului.
Nu ami sunt discutii.
Supuse la vot, cererea doamnei Durbaca Vanghelila este aprobata cu 15 voturi pentru cu mentiunea sA

dea declaratia.

inainte de inchiderea gedin{ei domnulprimar spune cd trebuie se delegdm Serviciul pentru gestionarea
cainilor fdrd st?ipan $i aduce la cuno$tin[a consilierilor locali costurile pe care aceastl delegare le genereaza.

De asemeni domnul primar spune cd se dorette infiinFrea unui parc fotovoltaic in comund $i dore$te
aprobare de la doamnele gi domnii consilieri pentru inceperea procedurii de concesionare a terenului pentru
parcul fotovoltaic. Se aprobl cu 15 voturi pentru inceperea procedurii de concesionare a terenului.

Finalizandu-se problemele din ordinea de zi este declaratd incheiatd gedinta.
Drept pentru care s-a incheiat prezentul proces verbal.

Presedinte de fedi
MihIilT MOCANU

Contrasemneaztr,
Secretar generol,

Virginica-Ramona SAVIN


